江苏省仪征中学2020-2021学年度第一学期高二英语学科导学单
M5U2 Grammar(2)
Learning aims: 

know the verb-ing can express the time, the reason, the result and the condition.

have the opportunity to practise using verb-ing phrases.

一、导思：
Step 1. Revision 

Revision of functions of verb-ing form as attribute, predicative, object complement
Step 2. Adverbial 

① _______________(see) the teacher entering the room, the students stood up.

② _______________(be) a student, he was interested in sports.

③ _______________(write) the letter, John went to the post office.

现在分词作状语时，注意如下三点：

1. 相当于相应的从句 Rewrite sentences
(1) Because he knew that there was a dog outside, the little boy didn’t open the door. 

= __________(know) that there was a dog outside, the little boy didn’t open the door.（原因）

(2) The couple went shopping. As a result, they left their eldest daughter alone at home. 
=The couple went shopping, _________(leave)their eldest daughter alone at home.（结果）

(3) Time __________(permit), I will meet you for lunch. = If time permits, I will meet you for lunch.（条件）
(4) _________(ask)around, I find many people willing to pay slight higher prices for things that are environmentally.= When I ask around, I find many people willing to pay slight higher prices for things that are environmentally.（时间）

2. 分词的逻辑主语就是全句的主语:He traveled on the plane like this, keeping the tortoise hidden in a blanket.（keeping的逻辑主语和句子的主语一致，都是he）

_______ through the park, beautiful flowers could be seen everywhere. 

Walking         B. When I walked       C. Walk        D. Walked

3. 现在分词作状语时有不同的时态与语态

(1) 完成主动式:分词所表示的动作发生在句中谓语动词所表示的动作之前，一般在句中作时间或原因状语用，不能用作定语。_________________(finish) her homework, she went to bed.

(2) 一般被动式:表示正在发生的被动动作,在句中作定语或状语。

The car _________________ is mine. ＝The car which is being repaired is mine.

____________, the car can’t be used.＝As/Because it is being repaired, the car can’t be used.

(3) 完成被动式:表示发生在谓语动作之前的被动动作，在句中多作状语，不能作定语。

_______________(praise) a second time, I decided to make still greater progress.

Having been asked to stay, I couldn’t very well leave.

Step 3. Extensions 

1. 非谓语动词的否定式均为not+非谓语动词，现在分词的否定形式 not+现在分词（完成的否定式not 放在having之前）
Not knowing how to dye the silk red, he went to her for help.

______________ having heard from her son for a long time, the mother worried a great deal.

2. 一些独立结构：① Generally speaking (speak), we have learnt a lot in this school.

② Judging (judge) from his appearance, he is somebody.③ To tell (tell) you the truth, your work is terrible.

二、达标导练：优化探究

三、课后巩固训练：《学英语报》

四、反思感悟：_______________________________________________________________________________


